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Protokół nr 27-08/2012 
z posiedzenia Komisji Edukacji 

z dnia 20 czerwca  2012 r. 
w Nowym Ratuszu, przy  ul. Wały  Jagiellońskie 1 

(godz. 16:00, sala  nr 003) 
 

Komisja obradowała w 7-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Radny Wojciech Błaszkowski.  

Przewodniczący stwierdził quorum i powitał zebranych. Następnie zaproponował 
Następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 605 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-
2040 – druk nr 604 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok szkolny 

2012/2013 planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych, szkół podstawowych i 
gimnazjów prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska – druk nr 584 

 
4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół 

ponadgimnazjalnych dla młodzieŜy oraz szkół specjalnych na terenie 
Miasta Gdańska – druk nr 583 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Województwa Pomorskiego – druk nr 585 
 

6. Organizacja Akcji Lato. 
 

7. Bezpieczeństwo pobytu dzieci i młodzieŜy na wakacjach 
 

8. Analiza tegorocznych wyników egzaminów szóstoklasistów w Gdańsku na 
tle lat ubiegłych oraz innych miast województwa pomorskiego." 

 
9. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

• Opiniowanie ofert podmiotów biorących udział w konkursie na 
oddanie  
w najem w trybie bezprzetargowym nieruchomości przy ul. Cystersów 
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13  
w Gdańsku 

 
 

Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
BudŜetu Miasta Gdańska na rok 2012 (druk 605) 
 
Druk nr 605 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  

Nie było głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały.  

USTALENIA KOMISJI 

Komisja – 6 głosami za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

OPINIA  Nr 26-07/95/18/2012 – załącznik nr 5 do protokołu 

 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 
(druk 604) 
 
Druk nr 604 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Wpłynął wniosek o odstąpienie od głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

USTALENIA KOMISJI 

Komisja – 6 głosami za – przyjęła wniosek o odstąpieniu od opiniowania projektu 

uchwały.  
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PUNKT 3 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia na rok szkolny 2012/13 planu sieci 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych szkół podstawowych i 
gimnazjów prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska (druk 584)  
 
Druk nr 584 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji zreferował projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Nie było głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały.  

USTALENIA KOMISJI 

Komisja – 6 głosami za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

OPINIA  Nr 26-07/96/19/2012 – załącznik nr 8 do protokołu.  

 

PUNKT 4 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci szkół ponadgimnazjalnych dla 
młodzieŜy oraz szkół specjalnych na terenie Miasta Gdańska (druk 583)  
 
Druk nr 583 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji zreferował projekt 
uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
 
Radna Halina Leman – Członek Komisji 
Ja chciałam zapytać o licea profilowane, czy one są wygaszane, jak to wygląda?  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Tak, nie prowadzi się rekrutacji do klas I liceów profilowanych, w związku z tym 
przez najbliŜsze dwa lata, jeszcze w przyszłym roku w planie sieci szkół muszą być 
uwzględnione. Gdy obecni uczniowie skończą klasę 3, wtedy postawimy te placówki 
w stan likwidacji.    
 
Radna Halina Leman – Członek Komisji 
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Teraz załącznik nr 5 czyli licea uzupełniające, licea ogólnokształcące i szkoły 
policealne, tu jest podobna sytuacja?  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
JeŜeli chodzi o sieć uzupełniających liceów ogólnokształcących to mamy podobną 
sytuację, nie robimy rekrutacji do klas pierwszych, podobnie jest w technikach 
uzupełniających.  Szkoły policealne będą musiały funkcjonować tylko te gdzie 
określone są zawody, które moŜna w szkołach policealnych prowadzić.    
 
 Radna Halina Leman – Członek Komisji 
Ja chciałam zapytać o funkcjonowanie tych szkół policealnych, wiem, Ŝe nie we 
wszystkich szkołach była zgoda na utworzenie takich szkół, czy te, które tu 
funkcjonują mają nabór? 

Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Jeśli chodzi o szkołę nr 14 wchodzącą w skład zespołu CKU, gdzie mają zawody 
socjalne to jest nabór, jeśli chodzi o szkołę policealną nr 9 wchodzącą w skład ZS 
nr 9 na Dąbrowszczaków to ta prawdopodobnie będzie do likwidacji.  

Jolanta Banach – członek Komisji  
Jaka to jest zasadnicza szkoła zawodowa panie dyrektorze nr 10?  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Przeprowadziliśmy reorganizację przy ul. Grunwaldzkiej 238B, zlikwidowaliśmy 
technikum nr 10 i uczniowie, którzy chodzili na Grunwaldzkiej będą chodzili na ul. 
Reja ale nie było potrzeby dokonywania zmian dokumentacji.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały.   

 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 26-07/97/20/2012 załącznik nr 10 do protokołu.  

 

     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Województwa Pomorskiego – druk nr 585 
 

Druk nr 585 – stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
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Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji zreferował projekt 
uchwały.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Nie było Ŝadnych pytań, przystąpiono 

do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. 

USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
OPINIA  Nr 26-07/98/21/2012 – załącznik nr 12 do protokołu.  

     PUNKT 6 
Organizacja Akcji Lato. 
 

Materiały stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Macie państwo wykaz placówek, które zgłosiły chęć organizacji kolonii na terenie 
szkoły, macie państwo równieŜ informacje co zaplanował Gdański Ośrodek Kultury 
Fizycznej. Nie mamy jeszcze informacji na temat co będzie planował MOSiR i 
oczywiście pełne informacje na temat Akcji Lato będą wywieszone na stronie 
internetowej. Wydaliśmy 137 tys. zł łącznie na Akcję Zimę i Akcję Lato, objęliśmy 
prawie 2000 dzieci. W tym roku troszeczkę zacieśniliśmy Akcję Lato poniewaŜ było 
bardzo duŜo zgłoszeń obozów, sportowych, wyjazdowych. Stwierdziliśmy, Ŝe 
powinniśmy zabezpieczyć tym dzieciom zajęcia w mieście.  
 

Piotr Gierszewski – członek komisji  
Czyli wybraliśmy te oferty, które domykały się w tej kwocie, o której pani mówiła? 

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
To nie kwota była obligo, myśmy przede wszystkim odrzucili oferty wyjazdowych 
obozów róŜnego rodzaju, których koszty są duŜo większe, po odrzucaniu tych ofert 
wybraliśmy oferty miasta.     

Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  

 

     PUNKT 7 
Bezpieczeństwo pobytu dzieci i młodzieŜy na wakacjach 
 

Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Jak co roku z końcem maja kierujemy prośbę do szkół o to, Ŝeby przeprowadzono w 
czerwcu, przed okresem wakacyjnym róŜnego rodzaju instruktaŜe, szkolenia dla 
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dzieci i młodzieŜy. Co roku uczulamy na bezpieczeństwo, maj jest dobrym czasem 
kiedy na godzinach wychowawczych moŜna sobie przypomnieć o zasadach 
bezpieczeństwa, jak równieŜ uczulamy placówki, Ŝe Ŝeby prowadzić półkolonie 
muszą być zgłoszenia do straŜy i sanepidu, rejestrację w kuratorium.  
 
Halina Leman – członek komisji  
czy jakieś kontrole tych zajęć są prowadzone?  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Obowiązkowo, kontrole prowadzi i kuratorium i miasto. TakŜe co roku inspektorzy 
jeŜdŜą i sprawdzają realizację, my sprawdzamy pod kątem organizacyjnym.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 8 
Analiza tegorocznych wyników egzaminów szóstoklasistów w Gdańsku na tle lat 
ubiegłych oraz innych miast województwa pomorskiego." 
 
Materiały stanowią załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Jeszcze nie mamy dostępu do pełnych danych za ten rok. Macie państwo wykaz jak 
wygląda sytuacja od roku 2007 do 2012 i macie 19 miast województwa 
pomorskiego. Ten rok jest bardzo pozytywny jeśli chodzi o miasto Gdańsk. Przy 
wynikach ogólnych to o ponad 2 punkty jesteśmy lepsi od średniej krajowej. 
Natomiast ten wynik surowy nie zawsze przekłada się na rzeczywistość, są szkoły, 
w których np. 30% uczniów ma orzeczenie o obniŜeniu wymagań i jeśli nie nałoŜymy 
kalki to nic z tego nie wyniknie.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Ja poprosiłam o tę analizę poniewaŜ z punktu widzenia pracodawcy wiem, Ŝe to nie 
jest problem, Ŝe się dzisiaj człowiek wykształci, dzisiaj jest ogólny dostęp do 
wiedzy dla kaŜdego. Ale problem jest później na rynku pracodawców bo 
pracodawcy oczekują rzeczy, których szkoła po prostu nie uczy. I pracodawcy mają 
problem bo ani szkoła podstawowa tego nie uczy, ani gimnazjum, ani liceum.  
Dopóki pracodawcy nie będą współpracować ze szkołami to nic z tego nie będzie.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Absolutnie się z panią zgadzam, brak jest w szkołach pracy zespołowej, nad 
projektami, ciągle jeszcze jesteśmy na etapie kredy, tablicy, treści podręcznika 
„od” „do”.      
 
Beata Wierzba – członek komisji 
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Ja tylko chciałam powiedzieć, Ŝe mimo, Ŝe w podstawie programowej jest 
zapisane, to niestety właśnie tego typu tabelki, suche wyniki doprowadziły do tego, 
Ŝe uczymy pod wyniki dopóki będziemy patrzeć na tego typu wyniki i dziennikarze 
będą pisać, Ŝe znowu słabo egzaminy poszły, to my za kaŜdym razem będziemy 
mieli nic innego jak krytykowanie polskiej oświaty.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Ja nie chcę rozpoczynać debaty o funkcjach i modelach oświaty bo my tu tego nie 
rozstrzygniemy i wszystkie nasze wypowiedzi są opatrzone trafnymi obserwacjami 
natomiast jest pewna tendencja w świecie zewnętrznym, powszechna zwłaszcza w 
świecie mediów. Coś się dzieje niedobrego, niepokojącego na zewnątrz i mówi się, 
Ŝe wydajemy bardzo duŜo na oświatę, a ona jest zła i nieefektywna a nikt nie 
podaje instrumentów badania tej nieefektywności. W świecie opinii publicznej 
tylko powtarza takie przekonania. Tymczasem jak państwo nam przedstawiali 
wyniki, z których wynika, Ŝe polski poziom edukacji ma bardzo wysoki wskaźnik. 
Trudno się bronić i odrzucać wszystkie ataki mówiące, Ŝe to jest zła edukacja i jest 
coraz gorzej, ale moŜe łatwiej by było się bronić gdyby te wyniki egzaminów 
zewnętrznych były podawane razem z  EWD.  
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Ale to nie my decydujemy tylko OKE. Bo gdyby OKE miało moŜliwość pokazania 
publicznie przerobionego materiału to by to zrobili ale poniewaŜ wyniki podawane 
są w terminach podstawowych media mają suche wyniki.  
 
Jolanta Banach – członek Komisji  
A czy my moglibyśmy otrzymywać EWD? 
 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji 
Nie, bo po kaŜdym wyniku EWD jest opracowywane później. Najpierw obrabiają 3 
egzaminy zawodowe, a potem dopiero opisują.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Za dwa dni są wyniki gimnazjalistów, dzisiaj mogę powiedzieć, Ŝe nie jest 
najlepiej, za chwilę będą wyniki matur i nie spodziewam się, Ŝe nagle dowiemy się, 
Ŝe w tym roku jest super, więc to juŜ chyba taka nasza domena, Ŝe generalnie jest 
źle. Trzeba chyba jakoś pomóc ministerstwu, czy szkołom Ŝeby zacząć bardziej 
pracować z tym uczniem.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Nie naduŜywajmy słowa analiza w tym kontekście, o którym tutaj mówimy bo to 
nie jest analiza, to jest tylko i wyłącznie podanie suchej informacji liczbowej 
dotyczącej wyników. To jest teŜ w kontekście tego co przed chwilą koleŜanki 
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powiedziały, analiza powinna być przede wszystkim prowadzona przez fachowców. 
dziennikarze dostają taką tabelkę i wyciągają róŜne głupie uwagi. UwaŜam, Ŝe 
powinniśmy pójść w tym kierunku jeŜeli ktoś kiedykolwiek podejmuje się analizy 
jakości edukacji, to Ŝeby to było robione przez osoby kompetentne, natomiast 
traktować te informacje jako zwykłe wyniki i analizy, które nijak się mają do tego, 
bo jeŜeli wnioski będą takie to ja teŜ mogę powiedzieć, Ŝe w całej Polsce jest z 
roku na rok co raz gorzej. Jest bałagan z podstawą programową itd. co rusz się z 
tym spotykamy, my jako radni mamy tu akurat najmniej moŜliwości do zrobienia 
poza jednym, Ŝeby wspierać szkoły ale po dokładnej analizie przez fachowców i 
oczekuję tu od wydziału konkretnych propozycji jak wspierać szkołę, co my 
moŜemy zrobić do tych dwóch durnych godzin karcianych, ile my jako gmina 
moŜemy dołoŜyć pieniędzy faktycznie do tego Ŝeby zwiększać moŜliwość 
uzupełniania niedoborów wiedzy przez uczniów szkół gdańskich. I to wszystko, bo 
my jako radni nie jesteśmy w stanie nic więcej w tej kwestii zrobić.  
 
Anna Kocik – NSZZ „Solidarność” 
Ja pracuję w szkole dosyć długo, jestem czynnym nauczycielem, uczę matematyki. 
Całe szczęście nasza szkoła ma wysokie miejsce jeŜeli chodzi o wyniki. Obserwuję 
rzeczywiście spadek umiejętności uczniów ale ja teŜ obserwuję w sobie jako 
nauczycielu, Ŝe co raz mniej mogę od ucznia wymagać, kiedyś w parze szli rodzicie 
współpracujący, dzieci chętniej pracowały poza tym, wykształcenie dawało 
moŜliwość szansy lepszego Ŝycia, dzisiaj wprost uczniowie mówią, Ŝe nic im to nie 
gwarantuje poza własnym rozwojem. Uczniowie widzą, Ŝe nie zawsze dobre 
wykształcenie przekłada się w Ŝyciu dorosłym na sukces i pieniądze. Taka jest 
niestety bolesna prawda, niemniej jednak proszę mnie jako nauczyciela nie 
obraŜać, Ŝe my mało pracujemy. Proszę nie mówić, Ŝe my nie uczymy pracy w 
grupach, to jest nieprawda. Na kaŜdym przedmiocie, na kaŜdym poziomie róŜnego 
rodzaju aktywności wybieramy. śeby wygłaszać takie zdanie, Ŝe tak sie w szkołach 
nie pracuje to trzeba widzieć oczywiście, Ŝe tak się nie pracuje. Analiza ilościowa 
rzeczywiście nie jest wiarygodna, tylko analiza jakościowa i wiele innych czynników 
daje pełny obraz. My np. nie moŜemy się porównywać z Sopotem. W Polsce jest 7 
miast powyŜej 400 tys. i ja uwaŜam, Ŝe Gdańsk trzeba porównywać do tych miast. 
Chce powiedzieć,  Ŝe Gdańsk zajmuje dokładnie połowę wśród tych 7 miast, przed 
nami jest Warszawa, Kraków i Wrocław, za nami są Szczecin, Poznań i Łódź. W 
trójmieście zawsze będziemy na trzecim miejscu. Proszę państwa radnych, brońcie 
nauczycieli bo jest nagonka medialna Ŝeby od razu nam dołoŜyć. Ja muszę uczniowi 
wystawić kilkadziesiąt ocen w ciągu roku, to jest mnóstwo pracy, sprawdzianów, 
prac domowych. Nauczyciel nie pracuje 18 godzin tylko duŜo więcej.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję, autorytetu nauczyciela wszyscy musimy bronić.  
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śaneta Geryk – członek komisji  
Ale pani reprezentuje bardzo dobrą szkołę więc tu teŜ trudno jest dyskutować, 
szkół jest o wiele więcej więc problem jest taki, Ŝe generalnie szkoły tych 
warunków nie spełniają. Jeśli zaś chodzi o porównywanie to nie moŜemy się 
porównywać wielkością miast bo zarówno Łódź, jak i Szczecin to są miasta o duŜo 
niŜszym potencjale rozwojowym i jeŜeli my cieszymy się, Ŝe jesteśmy przed tymi 
miastami to nie jest jakaś duŜa zasługa. Potencjał gospodarczy, naukowy, to 
wszystko ma wpływ.  
 
Jolanta Banach – członek komisji 
MoŜe dobrze by było zrobić konferencję prasową, Ŝeby wyjaśnić to wszystko o czym 
mówimy?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Proszę państwa, ja się w tej chwili angaŜuję w rozmaite dysputy, równieŜ 
prowadzone przez dziennikarzy, byłam niedawno w Warszawie na duŜej konferencji 
dotyczącej pracy nauczyciela organizowanej przez „Gazetę Wyborczą”. I tak 
naprawdę muszę powiedzieć z przykrością, Ŝe najwięcej krzywdy według  mnie 
nauczyciele robią sami sobie. Ja powiem tylko o dwóch argumentach, które zostały 
w tej dyskusji uŜyte, zaproszono mnie tam Ŝebym opowiedziała o projekcie, który 
próbujemy realizować w 26 małych szkołach pokazując wartość małej, publicznej 
szkoły i tego, Ŝe ona moŜe być szkołą dobrą, którą moŜna zarządzać. Zastępca 
prezesa ZNP powiedział, Ŝe moje myślenie o tym, Ŝe trzeba zacząć rozmawiać o 
pracy nauczyciela, jest groźne dla edukacji, dla nauczycieli. Czyli jeŜeli ja 
uwaŜam, Ŝe powinno się patrząc na pracę nauczyciela liczyć na jego bezpośrednią 
pracę z dzieckiem, jego czas na przygotowanie tej pracy, biorąc pod uwagę i 
dostosowując do wyzwań jego pracę przy tablicy i jego pracę wychowawczą, to 
groźne jest to, Ŝe  destabilizuję pracę nauczyciela bo wtedy będzie dowolność i to 
zabije stabilność pracy nauczycieli. Natomiast przewodniczący Solidarności 
powiedział mi, Ŝe ja uprawiam utopię. Jak tak mamy dyskutować to lepiej w ogóle 
nie dyskutujmy.   
 
Jolanta Banach – członek komisji 
Ale ja miałam na myśli, Ŝeby zrobić konferencję dla dziennikarzy o wynikach, Ŝe 
nie są one tymi właściwymi, które obrazują jakość pracy.   

Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ja wspomniałam o tej debacie  bo jedyny argument jaki słyszymy to jest argument 
pt, Ŝe te kiepskie wyniki są związane z nieaktywnością nauczycieli i 
środowiskowymi uwarunkowaniami. Powinno się rozmawiać na wynikach na 
zasadzie osiągnięć.  

Piotr Gierszewski – członek komisji  
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Opozycja nie zawsze jest po to, Ŝeby krytykować ale teŜ po to, Ŝeby pomóc jak 
maksymalnie moŜemy zminimalizować skutki negatywne jeŜeli chodzi o durne 
komentarze dotyczące tego co się dzieje w gdańskiej oświacie. Brońmy się 
próbując dokonać jakiejś fajnej analizy, pytanie, czy my jako organ prowadzący 
jesteśmy w stanie taką głęboką analizę przeprowadzić Ŝeby udowodnić, Ŝe przyrost 
wiedzy w gdańskich szkołach jest taki, a nie inny, Ŝe wynika to z tego lub czego 
innego. Natomiast pytanie co dalej z nadzorem pedagogicznym i tu jest główny 
problem, kto wie czy nie powinno pójść od nas pismo do ministerstwa. Albo to 
dokończmy i dajmy organom prowadzącym narzędzie albo dołóŜmy kuratorowi 
takie kompetencje, Ŝeby on mógł załatwić sprawę dyskusji mediów nad stanem 
oświaty. Bo dzisiaj jest ten bałagan niesamowity i nie ma wizji funkcjonowania 
nadzoru pedagogicznego, ja bronię gmin, równieŜ miasta naszego, Ŝe nie moŜemy 
być oceniani za poziom wiedzy tylko i wyłącznie patrząc w te tabelki, natomiast my 
jako gminy nie mamy dziś partnera, który by tego dokonał.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Okręgowa Komisja Egzaminacyjna zawsze we wrześniu pokazuje dokładną analizę 
dotyczącą trudności poszczególnych zadań i jakie z tego płyną wnioski.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję państwu za dyskusję, rzeczywiście być moŜe trzeba by było zrobić 
konferencję Ŝeby przekazać do mediów te informacje. Szanowni państwo, trzeba 
patrząc prawdzie w oczy powiedzieć sobie szczerze, Ŝe dla mediów duŜo bardziej 
atrakcyjną informacją, jest to, Ŝe z gdańską oświatą dzieje się źle, niŜ 
przekazywanie dobrych informacji, niestety juŜ tak to juŜ jest. Przejdźmy do 
kolejnego punktu.  
 
     PUNKT 9 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

• Opiniowanie ofert podmiotów biorących udział w konkursie na 
oddanie  
w najem w trybie bezprzetargowym nieruchomości przy ul. Cystersów 
13  
w Gdańsku 

 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Wpłynęło pismo z prośbą o wydanie przez Komisję opinii do ofert podmiotów 
ubiegających się o najem w trybie bezprzetargowym nieruchomości przy ul. 
Cystersów 13. Są to oferty następujących podmiotów: 

1) Stowarzyszenie „Oliwskie Centrum Edukacji” z siedzibą przy ul. Cystersów 13 
w Gdańsku Oliwie, zarejestrowane w dniu 08 marca 2012 roku w Krajowym 
Rejestrze Sądowym przez Sąd Rejonowy Gdańsk Północ  
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2) Chrześcijańska Fundacja Edukacji Montessori „CHCEMY”  z siedzibą przy ul. 
Solnej 7b w Gdyni, zarejestrowana w dniu 18 stycznia 2012 roku w Krajowym 
Rejestrze Sądowym przez Sąd Rejonowy Gdańsk – Północ  

3) Stowarzyszenie Kulturalne Wspierania Edukacji i Rozwoju „SKWER” z 
siedzibą przy ul. Startowej 4a w Gdańsku, zarejestrowane w dniu 22 stycznia 
2002 roku w Krajowym Rejestrze Sądowym przez Sąd Rejonowy Gdańsk 
Północ 

 
Wszystkie oferty zostały pozytywnie zaopiniowane pod względem formalnym, 
naszym zadaniem jest wydanie pozytywnych lub negatywnych opinii do ofert.  
 
Halina Leman – członek komisji  
Ja chciałam się dowiedzieć czy funkcjonuje jakiś regulamin, czy są brane pod 
uwagę jakieś kryteria, komu są przydzielane takie budynki, czy nie było dotychczas 
takiej sytuacji, Ŝe o jeden budynek ubiega się kilka fundacji?  
 
Regina Białousów- Dyrektor Wydziału Edukacji  
Dotychczas działała uchwała, która była stworzona kilka lat temu, tyczyła przede 
wszystkim w okresie prywatyzacji przedszkoli i ta uchwała się zdewaluowała. 
Uchwały, które w międzyczasie miasto Gdańsk podjęło dotyczące nieruchomości 
stały się sprzeczną z tą uchwałą, która była uchwałą tylko edukacyjną. W tamtej 
uchwale powoływało się komisje, określało się kryteria itd. w tej chwili ogłoszony 
został konkurs na przekazanie budynku zgodnie z uchwałą, którą stworzył Wydział 
Gospodarki Komunalnej dotyczących standardowego przekazywania nieruchomości, 
poniewaŜ budynek jest w naszej gestii, moglibyśmy go oddać do zarządu 
nieruchomości ale chcielibyśmy go zostawić w zasobach oświaty. W związku z tym 
ten konkurs ogłaszamy my i Komisja Edukacji jest tutaj merytoryczna i uprawniona 
do wydania opinii. Są trzy oferty, kaŜda z tych ofert mówi o tym, Ŝe chcą tam dalej 
prowadzić placówkę  oświatową dla dzieci i młodzieŜy.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
A czy my moŜemy wydać wszystkie trzy pozytywne opinie? MoŜemy. Co będzie się 
działo z tymi opiniami?  
 
Regina Białousów- Dyrektor Wydziału Edukacji  
Pan prezydent wybierze jedną.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jedynym dokumentem prawnym, na którym opiera się to działanie jest uchwała o 
dysponowaniu mieniem gminy. I wedle tej uchwały prezydent ma prawo 
podejmowania decyzji, prezydent prosi stosowną komisję o zaopiniowanie.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
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Proszę państwa, rozwiązania są dwa: albo zaopiniujemy to dzisiaj, albo zbierzemy 
się w innym terminie. Proponowałbym dzisiaj bo my nie sprawdzamy tego pod 
względem formalno-prawnym, te podmioty są znane, wszyscy mieli okazję 
zapoznać się z ofertami, pewnie mamy juŜ wyrobioną opinię, proponuję wydać 
dzisiaj opinię.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Tam będzie prowadzona działalność zarobkowa? 
 
Regina Białousów- Dyrektor Wydziału Edukacji  
Działalność oświatowa nie jest działalnością zarobkową.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Ja uwaŜam, Ŝe lepiej będzie się spotkać na przykład przed sesją i będziemy mieli 7 
dni na zapoznanie się ze wszystkimi ofertami. Drugie rozwiązanie: skoro nasza 
opinia nie jest w jakiś sposób wiąŜąca a pod względem formalnym one są 
sprawdzona, znamy te organizacje, które wystąpiły to proponuję wydać pozytywna 
opinię ale w zakresie działalności fundacji i oddać prezydentowi do decyzji i 
trzecie rozwiązanie: odstąpić od opiniowania.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
JeŜeli państwo aprobują takie rozwiązanie proponowałbym przenieść ten punkt na 
dodatkową komisję, która odbędzie się 28 czerwca przed sesją. I prośba do 
państwa, Ŝeby przez te 8 dni zapoznać się szczegółowo z ofertami. Kto z państwa 
jest za takim rozwiązaniem?  
 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za”- przyjęła propozycję zorganizowania 

posiedzenia komisji 28 czerwca celem zaopiniowania ofert.  

 

• Korespondencja 
  
Przewodniczący Komisji zaznaczył, Ŝe korespondencja na bieŜąco jest rozsyłana do 
członków Komisji. Zasygnalizował o wpłynięciu następujących pism: 

1) Od Rady Szkoły, Rady Rodziców i Rady Pedagogicznej XV LO w sprawie 
nierozstrzygnięcia konkursu na dyrektora.  

 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Szanowni Państwo, odbył się konkurs na dyrektora placówki, do konkursu stanęła 
obecna pani dyrektor i dwie osoby z zewnątrz, w wyniku głosowania konkursu nie 
rozstrzygnięto i teraz decyzja naleŜy do prezydenta. MoŜe wybrać jedną z tych 
osób ale poniewaŜ wszystkie trzy osoby zajęły tę samą ilość głosów trudno kogoś 
wybrać, drugie wyjście – ogłosić drugi raz konkurs ale jest ryzyko, Ŝe się nic nie 
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zmieni i trzecie rozwiązanie: z tzw. rezerwy kadrowej wskazać i zaproponować 
osobę z zewnątrz, która poprowadzi szkołę i pan prezydent wybrał to wyjście. 26 
czerwca jest Rada Pedagogiczna i przedstawimy wtedy procedury. Rada wystawia 
swojego kandydata i swoja opinię, która jest niewiąŜąca i prezydent powierza 
stanowisko.  
 

2) Od pana doktora Łapszo  w sprawie budowy boiska w SP 11 
 

3) Ze Specjalnego Ośrodka Rewalidacyjno – Wychowawczego do Wydziału 
Edukacji z prośbą o przygotowanie uchwały Rady Miasta o ustalenie dodatku 
funkcyjnego dla superwizorów Ośrodka dla Dzieci i MłodzieŜy z Autyzmem w 
Gdańsku.  

 
Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji  
Takiej podstawy prawnej w edukacji nie mam, po drugie: zmiana w regulaminie 
wynagradzania, jeśli byśmy wprowadzali taką osobę, w ogóle w edukacji nie mamy 
superwizorów.  
 

4) Od Rady Rodziców SP 60 do Zarządu Dróg i Zieleni w sprawie remontu 
chodnika przy ul. Chłopskiej 64.  
 

Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Napisałem w tej sprawie interpelację Ŝeby podnieść tam standardy 
bezpieczeństwa, na razie nie jest to wykonywane i szkoła wyraŜa swoje 
niezadowolenie.  

  
Nie było więcej korespondencji. 

 

 Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestnictwo i przypomniał o kolejnym 

posiedzeniu Komisji 4 lipca poświęconego edukacji dzieci niewidomych i 

niedowidzących w mieście Gdańsku.  

 
Na tym posiedzenie zakończono.   

 

Przewodniczący Komisji Edukacji 

Rady Miasta Gdańska 

  

Wojciech Błaszkowski 

 

 

Protokołowała: 

Monika Zawisza, podinspektor w Biurze Rady Miasta.  


